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VOM-nieuws

4544

Prijsverhogingen, 
grondstofkrapte

Voorzitter Philippe Dupont ontkwam er niet 
aan het woord ‘crisis’ te laten vallen, maar 
onderstreepte dat “we nog altijd werkgele-
genheid creëren.” In 2011, zo blikte hij terug, 
is vormgegeven aan de visie die in 2010 ge-
deeld is op de ledenvergadering. Belangen-
behartiging heeft hierin een groot aandeel. 
“Aan chemische stoffen hangt altijd een 
geurtje,” drukte hij de helaas nog altijd be-
staande maatschappelijke beeldvorming uit.
“Het bedrijfsbezoek aan Nedcar is goed be-
vallen,” herinnerde hij aan een bijzonder 
uitstapje waar er nog meer op zullen volgen 
(zie Oppervlaktetechnieken van september 
2011, “VOM-leden op bezoek bij Nedcar”, p. 
44-46).

vom-netwerk, vom-nieuwsbrief
Een andere nieuwe loot aan de activiteiten-
stam is het VOM-Netwerk, dat in 2011 ge-
lanceerd is. “We zien een afnemende kennis 
aan de andere kant van de tafel. We willen 
met het VOM-Netwerk de eindgebruiker in 

de gelegenheid stellen notie te krijgen over 
conservering, of welk systeem van opper-
vlaktebehandeling dan ook. Het is bedoeld 
voor wie af en toe iets te maken hebben met 
oppervlaktebehandeling maar het zelf niet 
uitvoeren. Zij kunnen op een goedkopere, 
light-manier, lid worden van de VOM.”

De digitale VOM-Nieuwsbrief is een com-
municatievorm die uiteraard geheel past 
in het digitale tijdperk, maar met het risico 
makkelijk weggeklikt te worden. “We krijgen 
een overvloed aan informatie, zoals news-
flashes van allerlei belangenverenigingen. 
Het is onze taak om eruit te springen in de 
hoeveelheid informatie die op bedrijven af 
gestuurd wordt.”

kennisoverdracht:  
cursussen, vakblad
“De VOM-cursussen zijn al sinds vele jaren 
een van onze hoekstenen. In 2008 en 2009 is 
dat teruggelopen, niet door gebrek aan kwa-

Op 12 januari hield de VOM een nieuwjaarsborrel, ingegeven door het 
streven meer contactmomenten te creëren en meer kennisoverdracht 
naar de leden. De contactgelegenheden zijn gewenst blijkens de 
ledenenquête, maar dan moeten ze wel een inhoudelijke thematische 
invulling krijgen. Gezien de opkomst en reacties achteraf heeft 
de VOM met deze eerste bijeenkomst de wensen goed ingevuld. 
Het thema was dan ook belangwekkend: de ontwikkelingen in de 
beschikbaarheid en prijzen van grondstoffen. 

VOM Nieuwjaarsborrel brengt goed nieuws over de vereniging en slecht nieuws over de markt

liteit maar door de gewijzigde subsidierege-
ling (de scholingsfondsen – red.), waardoor 
het moeilijker te organiseren is voor bedrij-
ven en ze dus minder bij de VOM konden 
onderbrengen. Vooral in 2011 zagen we een 
kentering, hoewel die omstandigheden niet 
veranderd zijn. We konden het aantal gege-
ven cursussen laten stijgen, daarvoor wil ik 
een pluim geven aan de mensen van het cur-
susdepartement. Het zijn groeicijfers die ik 
procentueel heel graag op mijn bedrijf zou 
hebben.” Van Vakblad Oppervlaktetechnie-
ken kon hij melden dat er een restyling aan 
zit te komen. Op basis van de ledenenquête 
die een hoge respons had van honderd op 
ruim driehonderd, wordt de inhoud onder 
meer verbreed door verder te kijken dan de 
eigen wereld van uitvoerende oppervlakte-
behandelaars. “Je ziet alle technische bladen 

stelselmatig achteruitgaan, het onze blijft 
op hetzelfde niveau en daar kan ik alleen 
maar blij om zijn.” 

2012 wordt “een interessant jaar”
“Voor 2012 is er een aantal vragen die we 
elkaar moeten stellen, behalve of Grieken-
land nog in de Eurozone zit. Het wordt waar-
schijnlijk een raar jaar, maar in ieder geval 
een interessant jaar. We hadden laatst een 
ledenvergadering in Wolvega, waar we als 
bestuur toestemming gekregen hebben 
een bepaalde richting uit te gaan en te pra-
ten met de ’neven’ en ’nichten’”, waarmee 
Dupont wees op de contacten met de deel-

branches voor poedercoaten, galvano,  ano-
diseren enzovoort. “Het is van belang één 
industriële belangenbehartiger te hebben 
voor oppervlaktebehandelend Nederland. 
Zodat het ondernemend jasje, het klimaat, 
niet belemmerend is maar aangenaam om 
in te werken.”
Dit jaar wordt ook voor de tweede keer de 
vakbeurs Surface gehouden. “Dat is al een 
traditie, de voorinschrijving staat op 107, dus 
75 procent van de mogelijke arrangementen 
is al aangegaan. We hadden twee afzonder-
lijke hallen, nu is de ambitie één  grote hal te 
nemen. ‘Dat zou een fles champagne waard 
zijn’, heb ik eens geroepen,” knipoogde hij 
naar de twee aanwezige beursorganisato-
ren. Met de toevoeging “Mits er een goede 
meterprijs bij zit, het blíjft tenslotte opper-
vlaktebehandelen,” lokte hij een lachsalvo 
uit.

Uit de ledenenquête bleek voorts behoefte 
aan intensievere contacten rond thema’s, 
hetgeen geëffectueerd is met een reeks zo-
geheten VOM-Bijeenkomsten (zie kader-
tekst). “De website gaan we ook restylen, 
we gaan een aantal dingen beter en sexyer 
doen.  En de nieuwjaarsborrel van vandaag 
is hopelijk de start van een traditie.”

prijsontwikkelingen  
chemische basisgrondstoffen
Het woord was vervolgens aan sales mana-
ger Jeroen Westerveld van specialist in che-
mische voorbehandeling Kluthe uit Alphen 
aan den Rijn. De bedrijfsslogan is “harmony 
in chemistry”, maar de harmonie in de toe-
leveringsketen wordt danig op de proef ge-
steld door de schaarste in grondstoffen als 
titaandioxide en fosfaten, en de prijsstijgin-
gen door de hogere olieprijs.
De chemische basisgrondstoffen zijn ruwe 
olie, fosfaten, natronloog, kaliloog en zuren. 
“Olie wordt duurder, het moet op steeds 
duurdere plaatsen gewonnen worden zo-
als uit teerzand in Canada, of in diepe zeeën 
zoals de golf van Mexico, of in afgelegen 
gebieden zoals delen van Rusland. Er zijn 
twee keuzes die raffinageproducenten ma-
ken: gaat de beschikbare ruwe olie naar 
brandstoffen, waar twee derde momenteel 
terechtkomt?, of naar kunststof, farmacie 
en chemie waar nu een derde terechtkomt. 
Het marktmechanisme laat de prijs fluctu-
eren. Producenten passen het aanbod aan 
de lokale vraag aan, in het slechtste geval 
zullen grondstoffen moeten worden geïm-
porteerd.” Kluthe is een grootverbruiker van 

oplosmiddelen, onder andere aromaten en 
alifaten, maar ook alcoholen, ketonen en es-
ters. Om esters – acetaten te maken is ook 
azijnzuur nodig. Fosfaten vormen de basis 
van vele waterige reinigingssystemen, maar 
ook voor kunstmest. “Het wordt gedolven, 
en 70% zit in Marokko en China. Een mono-
polistische prijsstelling ligt op de loer. Door 
de stijging van de welvaart verandert het 
consumptiepatroon. Mensen gaan dan meer 
vlees eten, en dat is een uitermate ineffici-
ent voedselmechanisme. Er is veel kunst-
mest nodig voor zulk voedsel. En ook bio-
brandstoffen zijn er mede de oorzaak van 
dat er een hoger gebruik van kunstmest is, 
vooral in Brazilië en Amerika. Dat is een on-
derschat gevaar voor de fosfaatprijs.”

Trend prijzen fosfaten stijgend
Fosfaat is de basis van fosforzuur, waar voor-
behandelingssystemen mee gemaakt wor-
den. “De trend voor prijzen van de traditio-
nele voorbehandelingssystemen is stijgend. 
Dat leidt gelukkig ook tot innovatie: duur-
zame innovatie. De nieuwe generatie voor-
behandelingssystemen laat fosfaat meer en 
meer los. De nieuwe generatie is op basis 
van zirconiumverbindingen (in combinatie 
met polymeer), titanium- en silaanverbin-
dingen. Er is al veel fosfaatvrij, maar dat is 
wel duurder.”
Natronloog wordt gemaakt uit Nederlands 
keukenzout dat elektrolytisch omgezet 
wordt. Kali komt bijvoorbeeld uit de Elzas. 
Kaliloog is duurder maar beter waterafspoel-
baar. “Als je ze samen oplost in water, heb 
je nog geen reinigingssysteem. Oppervlak-

teactieve stoffen, tensides of zepen, zijn ook 
nodig en die worden gewonnen uit kokos-, 
palm- of sojaolie en/of synthetisch geprodu-
ceerde oliën. Die laat je vervolgens reageren 
met ethyleenoxide, dat komt uit de aardolie, 
evenals de ‘koppelvloeistoffen’ zoals onder 
andere glycolen. Dus je bent altijd afhanke-
lijk van aardolie.” 

meer informatie
In het volgende deel wordt ingegaan op de 
voordracht van André Beckerman (Ganzlin/
Zandleven), die sprak over de prijsstijgingen 
voor (poeder)lakgrondstoffen.

•
vom-bijeenkomsten 2012
-	 25	januari:	Docentenavond;
-	 14	februari:	IPPC/Industriële		

Emissie	Directive,	over	onder		
meer	Integrated	Pollution		
Prevention	&	Control;

-	 6	maart:	Excursie	Scania;
-	 26	april:	Bijeenkomst	Arbeids-	

inspectie,	Arbo	en	Zelfinspectie;
-	 15	mei:	Algemene	Ledenvergadering;
-	 31	mei:	Bijeenkomst	REACH;
-	 6	juni:	Themabijeenkomst	garantie,	

in	samenwerking	met	Sector-	
vereniging	Metaalconserverings-
bedrijven	SVMB	en	verffabrieken-
koepel	VVVF.

“Het VOM-Netwerk is bedoeld voor wie af en toe iets te 
maken hebben met oppervlaktebehandeling maar het zelf 
niet uitvoeren. Zij kunnen op een goedkopere, light-manier, 
lid worden van de VOM.”

In het sfeervolle restaurant Belle van Zuylen te Maarssen kondigde VOM-voorzitter Philippe 
Dupont een reeks thematische contactgelegenheden aan als nieuwe doorlopende activiteit 
van de vereniging.


